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Beszámoló 

 
 

Universitá Carlo Cattaneo – Castellanza – Olaszország 

 

 

Azt hiszem, életem eddigi legjobb évét tudhatom magam mögött, melyhez nagyban 

hozzájárult az is, hogy a 2012/13-as őszi félévben Olaszországban folytathattam 

tanulmányaimat. Ezzel ugyanis egy, már régóta dédelgetett álmom vált valóra és köszönöm 

mindenkinek, aki hozzásegített ehhez a felejthetetlen élményhez. Az Erasmus program egy 

hatalmas lehetőség, melyet senki sem hagyhat ki. Azzal, hogy teljesen magunkra vagyunk 

utalva, és szó szerint kilépünk a nagybetűs életbe, rengeteg tapasztalatot szerezhetünk, és 

sokkal jobban megismerhetjük önmagunkat is. Az országot, a várost és magát az egyetemet is, 

csak ajánlani tudom mindenkinek.  

 

Utazás 

A ki-és a hazautazásra a legjobb (legkényelmesebb és 

legolcsóbb) opció a repülőgép. A WizzAir fapados járatával 

akár pár ezer forintért is Milánóba utazhatunk. Miután 

megérkezünk a Malpensa reptérre, a Malpensa Express 

névre hallgató vonattal csupán 3 megállónyit kell utaznunk 

és máris Castellanza városában 

találjuk magunkat, ahol az  egyetem és a kollégium is található. 

A városon belül az utazás busszal a legideálisabb, bár mivel elég 

kis városról beszélünk, akár gyalogosan is könnyen elérhető 

minden. De ha busszal szeretnénk utazni, akkor a 

rendelkezésünkre álló „LIUC kártyával” ingyen utazhatunk a helyi járaton. 

 

A város 

Mint ahogy azt már az előzőekben is említettem, 

Castellanza egy nagyon kis városka, mindössze 14 

ezer lakosa van. De pont ezért megvan a maga bája. 

Annak ellenére, hogy É-Olaszországban található, a 
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házak többsége mediterrán stílusban épült és több pálmafát is láttam kint tartózkodásom alatt, 

így igazán hangulatos helynek mondható. A városban sajnos nincs túl sok látnivaló, a néhány 

km-re lévő Milánóban természetesen annál több. De itt is szép számmal akadnak bárok, 

éttermek, kisebb nagyobb boltok, szép templomok és parkok.  

 

Szállás 

A szállás esetében azt gondolom a legjobb döntés, ha a „Carlo Pomini” kollégiumot 

választjuk, mint ahogy azt én is tettem. Olcsónak nem mondható (2 ágyas szoba: 390€/hó), 

viszont minden szobához külön fürdőszoba tartozik, 

valamint a szobák jól felszereltek, kényelmesek. 

Arról sem feledkezhetünk meg, hogy az iskoláig is 

csak alig 5 percet kell sétálnunk a kollégium 

épületétől. Azt hiszem azonban, itt kell 

megemlítenem egy nagyon kellemetlen 

hiányosságot, – bár ez egész Olaszország területén 

probléma, még a mai napig is – ez pedig a lassú 

internet, amely sok esetben napokig nem is működött. Az iskola területén természetesen 

kiváló volt az internetkapcsolat. A kollégiumban 2 közös konyha, 1 mosoda, több tanulószoba 

és bár/büfé is található. A recepciósoknak sajnos igen hiányos az angol tudásuk, így nem is 

nagyon ajánlom, hogy nulla olasz tudással vágjunk neki az országnak, hacsak nem akarunk 

minden kérdésünknél „Google fordítózni” a recepciós pult mögött. 

 

Egyetem 

A LIUC (Universitá Carlo Cattaneo) viszonylag 

fiatal egyetemnek mondható. Az iskola nagy 

területen helyezkedik el, a főút két oldalán találhatók 

épületei. A kollégium oldalán van az ún. „Classroom 

building”, ahol a tantermek, előadók kapnak helyet, 

míg az út túloldalán (ahova egy alagút vezet át az 

iskolától) helyezkednek el a könyvtár, az irodák, a 

büfé, valamint a „Reading room” és az 
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„International office”, ahova bármilyen kérdésünk van, nyugodtan fordulhatunk. 

Összességében azt mondhatom, az egyetem modern és jól felszerelt a tanárok pedig nagyon 

segítőkészek. 

 

Programok 

Az ESN (Erasmus Student Network) rengeteg programot szervezett az idei félévben, a több 

mint 100 cserediáknak. 3 nagyobb kirándulás volt, az egyiket szeptember végén szervezték és 

Velence – Padova – Verona városait lehetett meglátogatni, míg a másik út Rómába vezetett 

november elején. A félév végén ezen kívül volt egy sítúra is, a gyönyörű olasz Alpok 

hegyvidékén. A kirándulások pár naposak voltak, az utazás külön busszal történt, a szervezők 

pedig mindenről gondoskodtak, a szállásról, a programokról és az ételről is egyaránt. A félév 

során természetesen nem csak kirándulások, de bulik is akadtak szép számmal. A szervezők 

ebben is kitettek magukért. Ugyanis kivétel nélkül, minden pénteken bulit szerveztek Milánó 

valamelyik felkapott klubjába. Egy buli átlagosan 20 €-ba került, melyet előre be kellett 

fizetni. Ez magában foglalta, a külön buszt, a klub belépőt, valamint 1 ital árát. A „Friday 

Clubbiamo” sosem maradhatott ki a heti programból.  

 

Vásárlás 

Vásárlás lebonyolítására több cserediák társam, valamint én is, az „Il gigante” szupermarketet 

választottuk. Ez a bolt, csupán 5 percnyi sétára van a kollégiumtól, és szinte minden 

megtalálható benne. Ezen kívül a városban volt még egy nagyobb szupermarket, az 

„Esselunga”, ez azonban messzebb volt, csak busszal lehetett eljutni oda, viszont árai 

valamivel alacsonyabbak voltak az „Il gigante” árainál. Mindenesetre a legkellemesebb 

meglepetés az volt számomra, hogy péntek délelőttönként, az iskola közelében található téren 

rendszerint piacot tartottak. Itt a helybeli lakosok áruit, friss halakat, zöldségeket, 

gyümölcsöket, sajtokat, húsokat lehetett vásárolni. Szinte minden pénteken kilátogattam rá, 

annyira magával ragadott a hangulata és a helyi emberek közvetlensége. Ezen kívül a 

szomszéd városba, Legnano-ba is ellátogattam párszor, melynek gyönyörű sétálóutcájában 

rengeteg olasz butik, pékség és cukrászda megtalálható. 

 

Étkezés 

Azt hiszem árak szempontjából az étkezés egy kényes téma, ugyanis a kollégium és az iskola 

között található menza igencsak drága volt, mondhatni nem érte meg, így én az esetek 
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többségében a főzés mellett döntöttem. A kollégiumban két közös konyha volt, ahol élmény 

volt az éneklő olaszokkal együtt főzni a „pasta”-t. Ezen kívül említhetném még a campus 

közelében található „Up Town” éttermet, kávézót, ahova nyugati társaim jártak vacsorázni, 

vagy a szupermarket mellett található McDonalds-ot is.  

 

Tanulmányok 

Kereskedelem és marketing szakos hallgatóként igyekeztem gazdasági tárgyakat felvenni a 

kinti egyetemen is. Összesen 28 kreditet (7 tárgyat) vettem fel és mindenképpen olyanokat 

választottam, amik érdekeltek is valamilyen szinten. Minden kurzust angol nyelven 

hallgattam. Egy jó tanács, a tavaszi félévben szerintem érdemesebb kimenni tanulás 

szempontjából, ugyanis sokkal több és érdekesebb tárgy közül választhatunk a tárgyfelvétel 

során, mint az őszi félévben. Most pedig ejtenék néhány szót a kint tanult tárgyaimról.  

 

o Financial Investment and Pricing (6 kr): A nehezebb tárgyak közül ezt tudnám a 

leginkább ajánlani. Annak ellenére, hogy cím alapján unalmasnak tűnhet, a tanár 

gondoskodott arról, hogy élvezhetőek legyenek az órák, és mindannyian betekintést 

nyerhettünk a befektetés világába. A kurzus során volt egy ún. „Trading game”, egy 

szimulációs játék, melyben 4 fős csapatokban kellett hétről hétre eldöntenünk a 

befektetési portfoliónkat az olasz tőzsdén. Ezen kívül volt 2 „take home exam” is, 

melyben ugyancsak csapatokban kellett több feladatot megoldanunk az Excelben. A 

félév végén pedig sor került az írásbeli vizsgára. 

 

o Corporate Finance (6 kr): Mint ahogy azt a címből is láthatjuk, a tárgy a vállalati 

pénzügyek világába kívánt minket bevezetni. Szerencsére némi előnnyel indultam ez 

esetben, ugyanis itthon már tanultam pénzügyek alapjait/vállalati pénzügyet, így 

könnyebben megértettem a dolgokat. Számomra a cash flow elemzés- és számítás volt 

a legérdekesebb feladat. A félév során 2 írásbeli vizsga volt a tárgyból, egy a félév 

közepe táján, egy pedig a végén.  

 

o Tax Law (6 kr): Talán ez volt az a tárgy, ami a legtávolabb állt tőlem mindvégig, nem 

is szerettem meg túlságosan. Aki nem az a magolós típus, nem is ajánlanám, mert 

nagyon nehéz szaknyelvi szöveget kell megtanulni a vizsgára, ami ráadásul szóbeli.  
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o Intercultural Competences (3 kr): Ez egy nagyon érdekes tárgy volt, melynek során 

megismerhettük egymás kultúráját és megtanultuk, hogyan kezeljük a kulturális 

különbségekből adódó kényes szituációkat. A tanárnő angol származású volt, így 

néhány olasz tanár társával ellentétben kiválóan beszélt angolul. Az órák igen csak 

interaktívak voltak, sok csapatmunkával és kommunikációval. A félév során egy 

prezentációt kellett készítenünk, én egy holland lánnyal és egy francia fiúval voltam 

egy csoportban. Ezen kívül egy beadandót kellett megírnunk és volt egy írásbeli 

vizsga a félév végén. 

 

o Italian Society (3 kr): A tárgy keretén belül megismerhettük az olasz kultúrát, a 

szokásaikat, történelmüket. Számomra egyértelműen ez volt a legérdekesebb. A 

professzor órái alatt sikerült megértenem, sőt mi több átélnem az igazi „dolce vita” 

életérzést. Csak ajánlani tudom ezt a kurzust mindenkinek. A félév során 2 cikket 

kellett feldolgoznunk, én a fociról és a divatról írtam. Végül egy kutatást kellett 

végeznünk, melynek eredményéről prezentációt és írásbeli beadandót készítettünk. 

 

o Italian level 1 (2 kr): Az olasz nyelv tanulását mindenképpen nagyon hasznosnak 

találtam. Az órák nagyon érdekesek voltak, és mivel amúgy is nagyon tetszik az olasz 

nyelv, szívesen tanultam. Az iskolában 3 szinten (alap, közép és haladó) nyílik 

lehetőség a cserediákok számára olaszt tanulni, én alapszinten vettem fel a tárgyat, 

azaz teljesen az alapoktól kezdtük és rengeteg hasznos szót megtanultunk, amiket 

használni is tudtam a való életben. 

 

o Introduction to International Relations (2 kr): A tárgy, mint ahogy azt a cím is jelzi, a 

nemzetközi kapcsolatok világába próbált minket bevezetni a történelem és napjaink 

eseményei segítségével. Azt mondhatom, ez a kurzus nem is ér többet, mint 2 kredit, a 

követelmény nem volt vészes (2 rövid beadandó + írásbeli vizsga), a tanár angol 

tudása pedig hagyott némi kívánnivalót maga után, de összességében hasznos tárgynak 

találtam. 
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Összességében azt mondhatom, nagyon jól éreztem magam, sok új emberrel ismerkedtem 

meg és átélhettem milyen is az, ha az ember a számára legkedvesebb országban élhet. Az 

olasz emberek egytől egyig nagyon barátságosak és közvetlenek, mindenben segítenek. Ez a 

„kirándulás” egy felejthetetlen élmény volt számomra és mindenkinek csak ajánlani tudom, 

hogy vegyen részt az Erasmus programban. 

 

Ha bármilyen kérdésetek van, nyugodtan forduljatok hozzám: andrea.racz92@gmail.com 

vagy látogassatok el az alábbi webcímre, további hasznos információkért: 

http://liuc.it/cmgenerale/default.asp?ssito=6&codice=152 
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